
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 900 af 30. september 2014 (alm. del). Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Jacob Jensen (V). 

 

 

Benny Engelbrecht 

/ Preben Bialas 
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J.nr. 14-4371672 
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Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for udviklingen i, hvor meget der er blevet opkrævet af skattere-

stancer i henholdsvis 2010, 2011, 2012, 2013 og 2014? 

 

Svar 

Jeg har modtaget følgende fra SKAT, som jeg kan henholde mig til: 

 

”Det stillede spørgsmål kan ikke besvares for perioden før 1. september 2013 (dvs. årene 

2010-2012 samt tidligere), hvor SKAT tog et nyt inddrivelsessystem (EFI) i anvendelse. 

Det skyldes dels systemmæssige begrænsninger i de gamle it-systemer, dels at SKATs 

gamle systemer både blev anvendt som opkrævnings- og restancesystemer, hvorfor det 

ikke var muligt at sondre mellem indbetalinger i opkrævningsprocessen og i inddrivelses-

processen. 

 

Fra 1. september 2013 – 31. december 2013 er der inddrevet 900 mio. kr. af skatte- og 

afgiftsrestancerne. Fra 1. januar 2014 – 31. august 2014 er der inddrevet 2,1 mia. kr. Skat-

te- og afgiftsrestancer omfatter samtlige restancer, hvor SKAT er fordringshaver herun-

der personskatter, selskabsskatter, moms, A-skat, punktafgifter m.v. samt renter og geby-

rer, der er knyttet til de pågældende skatte- og afgiftsrestancer.  

 

Efter idriftsættelsen af EFI vil SKAT således for den fremtidige inddrivelse være i stand 

til at besvare tilsvarende spørgsmål.” 
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